DECREE

12,02,1943

798 artillery regiment, 265 rifle division, Volkhov front

22 January 1943

 $N_0 03/n$ 

Field Forces

Awarding On Behalf Of Presidium of the Supreme Soviet of Soviet Union:

## Medal "FOR COMBAT MARITS"

...

7. Quartermaster of the headquarters battery Master Sergeant SATULL Makar Trofimovich is bestowed for the engagements taking place since 12 January 1943 near the village Tortolovo, Mga district, Leningrad region. He exhibited courage and bravery in providing the fighting troops on the forwards positions with food and ammunitions.

After the beginning of the combat actions, the artillery regiment advanced its command post and the forwards observation post into the fighting sector of the 73 naval infantry brigade, close to the supported rifle battalion. During the battle, all the access routes to the forward posts were under the enemy artillery, mortar, and machine-gun fire. Comrade SATULL, disregarding the life threat, personally delivered the supplies on every day of the battle. 2-3 times a day, he delivered the supplies directly to the trenches, which ensured proper nutritions and ability of the troops to deliver effective fire against the enemy.

Master Sergeant SATULL with his example of courage and bravery inspired the men of his unit.

While being wounded and receiving first aide, he nonetheless was making sure the men and the horses were moved out the filed of enemy fire into cover. Only after these lifesaving actions were taken, he agreed to be transported to the mobile field hospital.

Born 1919, VKP(b) member, Ukrainian, drafted to Red Army by Eratskij military commissariat. Home address: *intentionally obscured*.

Commander of 798 artillery regiment
Major Signature /NAZARENKO/

Chief of Staff of 798 artillery regiment

Captain Signature /DOLGANOVSKY/

KN0662 BXN01158

Секретно

II P W K A B

в Артиллерийскому полку 265 стрелковой дивизии

Волховского фронта № 03-H

"января 1943 года

Лействующая Армия

От имени Президиума Верховного Совета Союза ССР НАГРАЖДАЮ:

медалью " ЗА БОЕВНЕ ЗАСЛУГИ ".

 Наводчика 2-й батареи-младшего серманта БЛАГОВА Владимира Ильича за то, что он в боях с немецкими оккупантами в районе пос.
Портолово Мгинского района Ленинградской области, I2 января 1943 года
точно наводил свое орудие, огнем которого в этот момент была рассеяна
группа немцев. Трехамбразурный ДСОТ назад наш передний край под
постоянным обстрелом. Стрель ба премой наводкой полковыми пущеами на
глубины обороны ничего не дала. ДСОТ не был разрушен. 21 января 1943
глубины обороны ничего не дала. ДСОТ не был разрушен. 21 января 1943
года орудие гле наводчиком т. Плагой, было выкачено на прямую наводку,

7. Старшине штабной батареи-старшине САТУЛЛА Макару Тройимовичу за то, что во время боев в районе с. Тортосково Мгинского района
Ленинградской области с 12 января 1943 года, нооявил мужество и инициативу по обеспечению питанием и брепригасами бойцов и командиров
находящихся на передовых наблюдательных пунктах.
С началом боевых действий, артполк выдвинул командный
пункт командира полка и передовой наблюдательный пункт в район боевых
действий 73 морбригады, к месту поддерживаемого полком пехотного батальона. В момент боя пороги подходниме на командный пунки и наблюдательный нункт сильно обстреживались артиллерийским и минометным огнем
противника, а также простреживались пулеметно-автоматным огнем.
Т.САТУЛНА, несмотря на опасность для жизни, во все дни боев лично доставлял питание и боепришасы в тесеме 2-в раз в день наямо в траншеи,чем обеспечил нормальное питание и огонь командиров и бойцов нажодишихся на КП и передовом наблюдательном пункте..
Старшина САТУЛДА своим примором, мужеством и отватой
всегда показывает пример бойцам своего подразделения.
Будучи ранен и принимая первую помощь, он первым долгом
приказал укрыть людей и лошадей от обстреда, после чего только согласился на отправку в ППМ полка.

1919 года рождения, член ВКП/б/. укоаинец признан

KOMAHIMO 798 AII

Medion

/HAHAPIGERO /

Hausmann mrace 798 All MINTEN ANTONOUND IT.

/ JOHRAHOBCKWA /